
Zápisnica zo 46. zasadnutia výboru Snemu SAV, ktoré sa uskutočnilo videokonferenčnou 

formou dňa 13. októbra 2020 (utorok) od 13:00 hod. 

 

Prítomní: Z. Bartošová, J. Gálik, F. Gömöry, M. Kadúc, Ľ. Kľučár, Ľ. Košťál, Z. Kusá, K. Nemoga, 

R. Passia (všetci videokonferenčne)  

Ospravedlnená: K. Gmucová  

 

Program: 

 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu zasadnutia  

3. Informácia zo zasadnutia P SAV 

4. Informácia zo zasadnutia spoločnej pracovnej skupiny pre transformáciu SAV 

5. Príprava novembrového zasadnutia Snemu (24. 11. 2020) 

6. Pripomienky k dokumentom spoločnej pracovnej skupiny 

7. Rôzne 

8. Záver 

 

K bodu 1 

Predsedníčka Snemu SAV Z. Kusá otvorila videokonferenčné zasadnutie výboru o 13:00 hod. 

Za zapisovateľa bol určený M. Kadúc a za overovateľa R. Passia. 

 

K bodu 2 

Program zasadnutia výboru bol jednomyseľne schválený. 

 

K bodu 3 

Informáciu o priebehu 37. zasadnutia P SAV zo dňa 8. 10. 2020 podal M. Kadúc: 

P. Siman predložil materiál k ideovému zámeru zmien v nastavení metodiky využitia CSČ SAV, 

o. z. KC Academia Stará Lesná a o. z. KC Smolenice. Informoval o potrebe úpravy cenníkov v 

týchto kongresových centrách. Prebehla diskusia hlavne o zabezpečení vyťaženosti kapacít a 

propagácie kongresových centier. Z diskusie vyplynulo, že bude potrebné vypracovať biznis 

model, ktorý by mala zabezpečiť externá firma po realizácii auditu. 

 

D. Gálik predložil návrh osnovy výročnej správy SAV a návrh osnovy správy o činnosti 

organizácií SAV. Návrh bol členmi predsedníctva odsúhlasené. Nastala zmena spôsobu 

odovzdania Správy o činnosti organizácie SAV za rok 2020, ktorá sa bude odovzdávať 

elektronicky a v tlačenej forme sa odovzdá len titulná strana, základné údaje o organizácii a 

strana „Správu spracovali“ s podpismi štatutára a predsedu vedeckej rady. 

V diskusii na výbore sa riešila otázka informovanosti pracovnej komisie, ktorá bola zriadená 

na prípravu výročnej správy SAV. Výbor vyzval L. Kľučára, aby sa informoval v komisii, ktorá 

sa venuje príprave správe o činnosti SAV, o dôvodoch nedostupnosti správy za rok 2019 na 

webovom sídle SAV.  

 



J. Koppel informoval o požiadavkách organizácií SAV na navýšenie rozpočtu na rok 2020. 

Členovia P SAV schválili navýšenie rozpočtu pre dofinancovanie sanácie budovy SAV na 

Klemensovej v Bratislava a vybudovanie novej vodovodnej a kanalizačnej prípojky v objekte 

SAV na Šoltésovej 4-6 v Košiciach. Taktiež bola schválená požiadavka finančných prostriedkov 

pre Úrad SAV na implementáciu modulu Evidencia zmlúv a objednávok v Softipe. Niektoré 

organizácie SAV pilotne vyskúšajú tento modul a následne o tom budú informovať ostatné. 

 

J. Koppel predložil nové znenie „Návrh postupu rozpisu mzdových prostriedkov vedeckých 

organizácií v r. 2021“. Návrh prináša úpravu bodu 3 C, ktorý popisuje rozdeľovanie tridsať 

percent mzdových prostriedkov medzi vedecké organizácie SAV jednotlivých OV podľa podielu 

OV na celkovej sume tarifných platov (TP) zo zdroja 111 a mimorozpočtových prostriedkov 

vyplatených v priebehu roku 2020 zníženej o viacročné úpravy (vo výške zodpovedajúceho 

tarifného platu zo zdroja 111). 

Výbor o tejto informácii diskutoval a zopakoval požiadavku, aby sa model prediskutoval na 

spoločnom stretnutí riaditeľov, členov snemu a členov P SAV.  

 

J. Koppel ďalej informoval, že ministerstvo znížilo pre SAV limity počtu zamestnancov na 

nasledujúci rok. Z tohto dôvodu je potrebné, po dohodne s riaditeľmi organizácií SAV, 

navrhnúť spôsob úprav a konsenzuálny návrh predložiť na rokovanie PSAV.  

 

Predaj budovy na Kramároch si vyžaduje vypracovať v spolupráci so štatutármi dotknutých 

organizácií harmonogram sťahovania Ústavu vied o Zemi SAV z priestorov na Valašskej ul. do 

areálu SAV na Patrónke a predložiť ho na novembrové zasadnutie P SAV. 

 

Členovia predsedníctva schválili Smernicu o kontrole kvality vypúšťanej odpadovej vody v 

areáli SAV na Patrónke, ktorej návrh predložil P. Siman. Smernica je nevyhnutná kvôli udeleniu 

pokuty za znečistenie. Kontrola znečisťovanie vody v areáli SAV na Patrónke sa bude realizovať 

vo vlastnej réžii niekoľkokrát ročne. 

 

F. Simančík predstavil dokument „O uplatnení, ochrane a využívaní práv k priemyselnému 

vlastníctvu organizácií zriadených SAV“. Cieľom je motivovanie riaditeľov a pracovníkov 

organizácií, aby predkladali patenty, a zadefinovanie spôsobu odmeňovania. Taktiež definuje, 

ako nakladať s patentovanými vynálezmi a ako postupovať pri ich prihlasovaní.  

 

Ďalej F. Simančík predložil „Návrh opatrení na efektívnejšie nakladanie s dočasne 

prebytočným nehnuteľným majetkom v organizáciách SAV“. Ide o zásady prenájmu 

priestorov, ktoré vlastnia organizácie. Je potrebné prijať vhodné opatrenia, ktoré by 

motivovali organizácie ponúkať prebytočné priestory prednostne organizáciám SAV a treba 

zabezpečiť, aby sa financie prostriedky získané z prenájmu priestorov využili na jeho obnovu 

a údržbu. Návrhy opatrení je potrebné prerokovať s riaditeľmi organizácií SAV a následne ich 

predložiť na novembrové zasadnutie P SAV. 

 



Z. Kusá doplnila, že na zasadnutí P SAV sa v bode Rôzne pýtala na postup pri spoločnom 

informovaní riaditeľov a členov snemu o rozpracovaných návrhoch novelizácií zákona o v. v. i. 

a zákona o SAV (pozri bod 4) . Podľa jej názoru je potrebné oboznámiť riaditeľov a členov 

snemu s navrhovanými úpravami a zozbierať od nich prípadné ďalšie podnety či alternatívne 

návrhy k niektorým úpravám. Vychádzala pritom z informácií od členov spoločnej pracovnej 

skupiny pre prípravu transformácie za MŠVVaŠ, ktoré odzneli na zasadnutí dňa 7. 10., že 

ministerstvo nemá v konkrétnych bodoch žiadne svoje preferencie a chce vyjsť v ústrety 

akadémii. Zástupcovia P SAV v pracovnej skupine odporučili pracovať na dokumentov 

v najbližších týždňoch len v užšom kruhu a riaditeľov a snem oboznámiť s legislatívnymi 

návrhmi, až keď budú mať úplnejšiu podobu (ďalšie informácie v bode 4). 

  

K bodu 4 

Z. Kusá podala informáciu zo zasadnutia spoločnej pracovnej skupiny pre transformáciu SAV 

dňa 7. 10., ktoré sa konalo v priestoroch MŠVVaŠ SR a za SAV sa ho zúčastnili J. Koppel, F. 

Simančík, L. Lapšanský a ona ako zástupkyňa Snemu SAV.  

Z tej pracovnej komisie podľa nej jednoznačne vyplynulo, že ministerstvo chce tento zákon 

formulovať podľa zámerov SAV. Ak by sa vyskytli nejednotnosti, je potrebné, aby sme si to 

vydiskutovali a našli konsenzus vo vnútri SAV. Jednotlivé ustanovenia však musia byť v súlade 

s inými zákonmi. Bude podľa nej potrebné jednotlivé dokumenty prediskutovať 

a pripomienkovať riaditeľmi, aby sa našiel spoločný názor. Dá sa vychádzať z toho, čo už snem 

odsúhlasil v minulosti. 

Taktiež bude potrebná rozsiahlejšia diskusia, pretože zatiaľ nie je jasné, aké bude mať 

transformácia výhody a nevýhody.  

V diskusii k tomuto bodu (a tiež k bodu 6) sa výbor priklonil k názoru, že je potrebné obnoviť 

činnosť transformačnej komisie SAV, aby boli príslušné dokumenty a novelizačné ustanovenia 

prediskutované aj v širšom okruhu a na pôde na to osobitne ustanovenej.  

 

K bodu 5 

Mimoriadne zasadnutie Snemu SAV, ktorého cieľom je diskutovať o budúcej podobe 

transformácie Slovenskej akadémie vied sa uskutoční videokonferenčne dňa 24. novembra 

2020 od 9:30. 

Výbor schválil pozvanie ministra školstva, vedy, výskumu a športu SR a štátneho tajomníka 

MŠVVaŠ SR na mimoriadne zasadnutie snemu. 

Na zasadnutie snemu budú prizvaní aj riaditelia organizácií SAV. 

Pre záujemcov z akademických obcí organizácií je určených 50 miest. Pre ich účasť je nutná 

registrácia.  

Predseda SAV by mal na zasadnutí snemu predstaviť koncepciu transformácie. 

 

K bodu 6 

Predmetom rokovaní na pracovnej skupine je novela zákona o v. v. i. Z. Kusá, ktorá členom 

výboru poslala oba dokumenty (vecný zámer zákona o SAV a možná novela zákona o v. v. i.) 

ešte pred zasadnutím pracovnej skupiny, informovala o pripomienkach, ktoré dostala od 

niekoľkých členov výboru. Zároveň požiadala členov výboru o prípadné ďalšie pripomienky 



k danému dokumentu, aby ich bolo možné čo najskôr poslať členom pracovnej skupiny za SAV, 

ktorí o ne prejavili záujem. 

 

K bodu 7 

Na novembrovom zasadnutí P SAV sa za snem spolu so Z. Kusou zúčastní Ľ. Kľučár, náhradník 

K. Gmucová. Na decembrovom zasadnutia P SAV za snem spolu so Z. Kusou zúčastní R. Passia, 

náhradník Ľ. Košťál. 

 

Z. Kusá poďakovala prítomným za aktívnu účasť a o 16:02 hod. rokovanie výboru snemu 

ukončila.  

 

 

V Bratislave 22. 10. 2020  

 

Zapísal: M. Kadúc  Zuzana Kusá  

Overil: R. Passia  predsedníčka Snemu SAV 

 


